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Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2009. február 12-i 

üléséről, hangfelvételről 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Rákóczi Attila alpolgármester, Sasvári Tamás 

alpolgármester, Bakos József, Dr. Barbalics István, Batka Gyula, Boros 
Bálint, Csendesné Murányi Ibolya, Greller Károly, Hubay Sándor, Kovács 
Károly, Dr. Ludas László, Melsin Valentin (aki később érkezik), Dr. Novák 
János (aki később érkezik), Piri Attila, Tátrai Jenő  – képviselők, 

 
 

  Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Dr. Pacári Judit 
jogtanácsos, Dr. Druzsin Mónika, Svégel Gábor, Kliment Tiborné 
irodavezetők, Kutiné Csicskár Edit igazgató, Szakályé Pintér Mária 
főigazgató, Dán József igazgató, Ivusza Tamás igazgató, Varga Éva 
igazgató, Szabó Vilmos tűzoltóparancsnok, Ignácz János CKÖ elnök – 
meghívottak. 

 
Távol maradt: Dr. Bakács Tiborné képviselő asszony jelezte távolmaradási szándékát. 
 
Ormai István polgármester: 
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat. Javasolja, hogy a mai ülés 
jegyzőkönyvének hitelesítői Piri Attila és Tátrai Jenő képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület – 14 fővel – 
határozatképes.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangúlag - 14 igen 
szavazat mellett - elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
17/2009. (II. 12.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2009. február 12-i képviselő-
testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Piri Attila és Tátrai Jenő képviselőket 
választja. 
 
Ormai István polgármester javasolja, hogy a képviselő-testület a meghívóban kiküldött 
napirendeket tárgyalja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a napirendi javaslatot.  
 
Megérkezik az ülésre Melsin Valentin képviselő. A képviselő-testület létszáma: 15 fő 
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangúlag – 15 igen szavazat mellett - elfogadja 
és a következő határozatot hozza: 
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18/2009. (II. 12.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2009. évi költségvetéséről szóló 

önkormányzati rendelet megalkotására 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
2.) Előterjesztés az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola igazgatói állásának 

pályázati kiírásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
3.) Előterjesztés a József Attila Kollégium igazgatói állásának pályázati kiírásáról 

Előadó: Ormai István polgármester 
  
4.) Előterjesztés a város iskoláiban 2009/2010. tanévben induló első osztályok 

számának meghatározásáról 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
5.) Előterjesztés a Nagyatád 68-as számú főút, valamint a 6809. és a 6814. számú 

összekötő utak csatlakozásának körforgalmú csomóponttá történő átépítésére 
irányuló közbeszerzési eljárás megindítására 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
6.) Előterjesztés a Nagyatádi Központi Temető rekonstrukciójára irányuló 

közbeszerzési eljárás megindítására 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
7.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 

Előadó: bizottságok elnökei 
 

8/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 
tevékenységéről 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
8/B.) Tájékoztató a jegyző és a polgármesteri hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

9.) Interpellációk, kérdések 
 

10.) Egyebek 
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Napirendek tárgyalása:  
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2009. évi költségvetéséről szóló 

önkormányzati rendelet megalkotására 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Az önkormányzati tevékenység során az egyik legfontosabb dokumentum az éves 
költségvetés, illetve az azt szabályozó rendelet, ebben fogalmazódik meg, hogy az adott évben 
milyen feladatokat kíván megvalósítani az önkormányzat, milyen célokat fogalmaz meg, 
amelyekhez forrásokat rendel, milyen pénzügyi-gazdálkodási előirányzatokkal szeretné az 
éves gazdálkodását végezni. Azt a költségvetési, tervezési szempontrendszert és gyakorlatot 
követték, hogy azoknak a céljaiknak, önkormányzati feladataiknak a közszolgáltatások 
biztosításának a feltételrendszerét maradéktalanul teremtsék meg, amelyek az önkormányzat 
kötelező feladatai, alapfeladatai közé tartoznak. Itt elsősorban az alapfokú közoktatás, az 
egészségügyi ellátás, a szociális ellátás, a közvilágítás biztosítása, a temetők fenntartása és 
hasonló jellegű tennivalók és feladatok azok, amelyek elsőbbséget élveznek. Ugyanakkor a 
nagyatádiak számára fontos az előző időszakban is biztosított közszolgáltatásokat, különböző 
létesítményeket szeretnék működtetni, ezeknek a szolgáltatásait biztosítani a nagyatádiak 
számára. Középfokú oktatás, sportlétesítmények és hasonló jellegű szolgáltatások. Ezen 
feladatkörök finanszírozása szerepel a költségvetési tervben.  
Régóta tudatosan tervezik az intézmények karbantartását, felújítását, a közterületek 
fejlesztését, hiszen ezek fontosak ahhoz, hogy egyrészt a feladataikat el tudják látni, hogy 
minél jobb feltételek között lehessen a szolgáltatásokat biztosítani és a nagyatádiak minél 
jobb, minél korszerűbb, komfortosabb városban élhessenek.  
Érvényesítették több alkalommal, több dokumentumban, hogy milyen fejlesztési célokat 
tartanak aktuálisnak, megvalósítandónak Nagyatádon. Ezen fejlesztési céloknak az aktuális 
előirányzatait-feladatait tartalmazza a költségvetés. Mintegy négymilliárd forinttal 
gazdálkodnak 2009-ben. Ebből a több mint 4 milliárd forintból 1.087.000.000 Ft-ot terveznek 
fejlesztési-felújítási kiadásokra. Ebből mintegy 880.000.000 Ft az, amelyet a különböző 
pályázati források elnyerésével tudnak tervezni és biztosítani a város költségvetésében.  
A költségvetési koncepcióban elfogadott szempontok szerint folytatják a költségvetés 
tervezését. A közmeghallgatás és a költségvetési koncepció a testület általi elfogadását 
követően folytatják a tervező munkát, aminek az egyik nagyon fontos szakasza, amikor a 
költségvetési szerveik, az intézményeik megtervezik a saját költségvetésüket, érvényesítve a 
koncepcióban megfogalmazott szempontokat. Ez az intézményi tervező munka megtörtént. 
Egy körültekintő, nagyon precíz és jó tervező munka valósult meg. Ezzel nagyban 
megkönnyítették a költségvetés összeállítását. Az intézményi egyeztetésekre úgy jöttek a 
vezetők, gazdasági szakemberek, hogy jól áttekinthető, végiggondolt és indokolt költségvetési 
tervet hoztak, amelyek egyeztetése megtörtént. A városi érdekképviseleti fórum ülésezett a 
költségvetés kapcsán. Az érdekképviseleti szervezetek képviselői végiggondolták, 
megbeszélték a költségvetés tervezetét, annak a támogatását elfogadta a fórum.  
Egy munkaanyagot készítettek a költségvetés tervezésének első ütemében. Ezt a 
munkaanyagot valamennyi önkormányzati bizottság megtárgyalta, majd a bizottságok 
javaslatainak, véleményének az érvényesítésével készítették el a költségvetési javaslatot, 
amelyet tárgyal a képviselő-testület.  
 
A költségvetés jellemzőiről elmondja, hogy egyértelműen látszik, hogy az önkormányzati 
működésben az alapfokú közoktatási feladatok ellátásában pénzügyi eredményt hozott az új 
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intézményi struktúrának a létrehozása és működése. Jelentősen kevesebb forrást kell 
biztosítaniuk az alapfokú közoktatási feladatok ellátásához az önkormányzat saját forrásából. 
A mostani tervezet szerint az alapfokú közoktatás forrásigényének a 71,5 %-át fedezi az 
állami normatív támogatás és a kistérségi társuláson keresztül kapott társulási támogatás. Ez 
52 millió Ft. Ezt az összeget a kistérségi társuláson keresztül kapják kifejezetten azért, mert 
társult formában, integrált intézményként tevékenykednek. Ezen felül 172.000.000 Ft-ot kell 
önkormányzati saját forrásból az alapfokú közoktatásra fordítaniuk. A gimnázium esetében 78 
%-ot biztosít az állami normatíva. Az önkormányzatnak 40 millió Ft-ot kell hozzátenni a 
gimnázium működéséhez, a kollégiumnál 76%-os az állami támogatási arány, 13 millió Ft-ot 
tesznek hozzá saját forrásból. Ezekkel a számokkal szeretné érzékeltetni, hogy a feladat 
ellátás forrásszükségletét ebből a két részből tudják biztosítani.  
A megyei önkormányzattól 30.800.000 Ft-ot kap Nagyatád Város Önkormányzata, két 
középfokú tanintézet finanszírozására. A mostani költségvetésben ezzel az összeggel 
számolhatnak, ez magasabb, mint a tavalyi előirányzat volt.  
Mintegy 128 millió forintot terveznek ebben a költségvetésben szociális kiadásokra. Ez 
valamelyest alacsonyabb összeg, mint az elmúlt évi tényösszeg. Ennek elsősorban szerkezeti, 
belső ellátási formákban történt változás az oka. Az elmúlt évek során senki nem maradt 
ellátatlanul, aki valamilyen szociális támogatásra jogosult volt. Az év során biztosítani fogják 
a különböző, viszonylag sok szociális ellátási forma fedezetét a költségvetésben.  
Nemcsak ebben az évben, hanem hosszú távon is befolyásolja a munkájukat az új, 
közfoglalkoztatási forma bevezetése, az „Út a munkához” című programnak a hétköznapi 
megvalósítása. Az eddigi rendszeres szociális segélyben részesült emberek juttatásait, az 
eddigiektől eltérő módón biztosítja az állam, illetve az önkormányzat. Ennek az alapvető 
változásnak a lényege, hogy foglalkoztatásra, munkára kötelezetté válnak ezek az emberek, a 
közfoglalkoztatásban kell, hogy részt vegyenek. Ez azt jelenti, hogy munkavégzésre 
behívhatókká fognak válni, a közfoglalkoztatás keretében munkabért fognak kapni a 
munkájukért. Ebben a konstrukcióban 95 % -os állami támogatást kap az önkormányzat, ha 
foglalkoztatja ezeket az embereket. Akik nem kerülnek be ebbe a foglalkoztatási körbe, de 
munkára kötelezettek, azok rendelkezésre állási támogatást kapnak, amely jóval alacsonyabb, 
mint a minimálbér nettó értéke, annak nem éri el a felét. Ebben az esetben viszont az 
önkormányzat 80%-át kapja meg ennek a támogatási formának.   
 
Megérkezik a képviselő-testület ülésére Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok. A 
képviselő-testület létszáma: 16 fő. 
 
A költségvetés működési oldalán tervezik azokat a feladataikat, amelyek az önkormányzat 
városműködtetéshez, városüzemeltetéshez kapcsolódó tevékenységét jelentik. Közvilágítás: 
24.400 ezer Ft-tal van tervezve. Ennyibe kerül egy évben a közvilágítás Nagyatádon. 
Településtisztaságra mintegy 11 millió Ft-ot terveznek és fordítanak ebben az évben. 
 
A gazdálkodásuk másik része a beruházások és a fejlesztések. A fejlesztéseknél két csoportra 
oszthatók a feladatok. Az egyik csoportba a nagy beruházások tartoznak. Itt 4 program 
megvalósításával számolnak. Ezek közül három Európai Unió-s támogatással valósul meg. A 
Bárdos Lajos Általános Iskola rekonstrukciója és bővítése az egyik, a körforgalmi csomópont 
kiépítése a másik és a városközpont rekonstrukció a harmadik olyan program, ami EU-s 
támogatásban részesül. A negyedik a központi temető rekonstrukciója. Ezek közül a 
körforgalmi csomópont kivételével a másik három 2009-2010-es évben valósul meg. 
Nyilvánvalóan az adott évre vonatkozó kiadásokat, bevételeket tervezik ebben az 
esztendőben. 
A másik csoportja a városfejlesztési feladataiknak eltér a nagy beruházások jellegétől. Ez 
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azoknak a feladatoknak a csoportja és köre, amelyek a mindennapokban jelennek meg. járda-
fejújítások, építések, parkolók, játszóterek, egyes városrészekben lévő temetők fejújítása. Ez 
egy viszonylag nagy volumenű, szerteágazó munka, a város minden részén tervezik az ilyen 
jellegű feladatok elvégzését. Ezekre összességében mintegy 88 millió Ft-ot terveztek.  
A feladataik finanszírozására 63 millió Ft fejlesztési hitel igénybevételével tervezték meg a 
költségvetést. Ez az ami a bevételeik között ilyen módon szerepel.  
Egy új eleme van még a költségvetésnek, ez az uszoda belépése a költségvetési rendszerbe. 
Ezt azt jelenti, hogy egyrészt a beruházás után, a fejlesztési kiadások között szerepeltetnek 
előirányzatot, 19.206 ezer Ft az, ami ebben az évben az uszoda beruházást fejlesztési részét 
érinti. A működtetésével, szolgáltatások biztosításával kapcsolatosan 37.838 ezer Ft-ot 
szerepeltetnek, mint működési jellegű kiadás. Ezen összegek ugyanilyen nagyságrendű másik 
részét pedig az Önkormányzati Minisztérium biztosítja az uszoda tulajdonosa, a befektető 
részére. Ugyanebben a kérdéskörben a beruházótól 63.638.000 Ft –ot kapnak az uszoda 
működtetésére. Ez bevételként jelenik meg a gazdálkodásban.  
 
Kimegy az ülésteremből Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok. A képviselő-testület 
létszáma: 15 fő. 
 
A 2009-es költségvetési terv úgy került összeállításra, hogy ez a költségvetés biztosítja az 
önkormányzati feladatellátás, az intézményeik működésének és minden – a nagyatádi 
emberek számára fontos – tevékenységnek a finanszírozását, ugyanakkor biztosítja a város 
mostani és középtávú fejlesztésének a lehetőségét, elsősorban az Európai Uniós fejlesztések 
megvalósításával és a következő időszak projektjeinek az előkészítésével.  
 
A kiosztott 11. sz. mellékletet kéri figyelembe venni a költségvetés kapcsán, egy számítási 
hiba volt az eredeti előterjesztésben.  
 
Bejön az ülésterembe Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok. A képviselő-testület 
létszáma: 16 fő. 
 
 
Kérdések: 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Az elmúlt évben – pontosan egy évvel ezelőtt – kérdezte meg a jegyző asszonytól, hogy az 
önkormányzat intézményeinél, a kórház kivételével, hány fő nyugdíjas munkavállaló van? Az 
elmúlt évben adott tájékoztatás szerint 21 fő volt.  
Ebben az évben hány fő nyugdíjas foglalkoztatott van? Mi az intézményvezetők szándéka 
ezzel a helyzettel a jelen gazdasági körülmények figyelembe vételével?  
A munkanélküliség növekszik a városban, a fiatalok elvándorlása nő. Van-e lehetősége az 
önkormányzatnak ezen a téren ilyen szervezési megoldással segíteni ezen a helyzeten? 
A kiosztott tájékoztató szerint az önkormányzat a társadalmi szervezetek támogatását ebben 
az évben nemhogy csökkentené, hanem növeli. Minden területen az önkormányzat sokkal 
rosszabb gazdasági helyzetben van. Ezt érzékeltetni kellene a társadalmi szervezetekkel is, 
pont abban a formában, hogy ugyanolyan mértékben, ahogyan az intézményeknél vannak 
megszorítások, a társadalmi szervezetek esetében is – nemhogy a tavalyi szinten kellene 
tartani, hanem attól vissza kellene lépni – kellene költségtakarékosabb támogatást tenni.  
Az előterjesztőtől illetőleg a bizottságtól kérdezi, hogy mi indokolja a társadalmi szervezetek 
támogatásának a növelését a jelen gazdasági helyzetben? 
A korábbi testületi ülésen a polgármester úr említette, hogy a városi önkormányzat tulajdonát 
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képező vízmű-vagyon esetében a rekonstrukciót, felújítást pályázati pénzből fogja 
megvalósítani a város. A most előterjesztett anyagban nem látott ilyen jellegű pályázati 
lehetőséget, hanem csak 2010-től valószínűsíthető.  
A koncessziós szerződés szerint az ilyen irányú kötelezettségeiket már kezdetektől fogva 
elmulasztották, kérdése, hogy a költségvetésben a kiadási oldalon a koncessziós díj terhére 
miért nem terveznek jelentősebb rekonstrukciót, fejlesztést?  
A hitel és a kötvényállománnyal kapcsolatosan kérdezi, hogy a kötvénykibocsátásnál döntés 
született arról, hogy annak egy részét a fennálló hitelek kiváltására fogják fordítani, illetőleg a 
fennmaradó részét pedig fejlesztésre, önkormányzati pályázatoknál az önrész biztosítására. 
Ebben az esetben hol van az e célra elkülönített összeg és miért kell újabb hitelt tervezni az 
iskola-felújítás önrészéhez?  
Az egész országban, minden önkormányzatnál, a kormányzatnál is téma a képviselők, a 
tisztségviselők költségtérítésének a revíziója. Jelen helyzetben nem kellene-e a képviselői 
tiszteletdíjaknál, illetőleg a tisztségviselők költségtérítésénél a jelentősebb mérséklést 
megszavazni a mostani összegekhez képest? 
A deviza alapú hiteleknél és a kötvény esetében a forint gyengülése miatt százalékos arányban 
és összegszerűségében mennyivel növekedett a fennálló tőketartozás összege? Mennyi a tőke-
kötelezettségállományuk?  
 
Piri Attila képviselő: 
A 3. számú kimutatással kapcsolatban kérdése, a saját bevételek rovatban a kommunális adó 
összegénél a tavalyi évhez képest változást lát. A szöveges részben nem találta ennek a 
nagymértékű növekménynek az okát.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
Minden képviselő előtt közismert a kórház külső működtetésbe adása kapcsán kötött 
megállapodás, mely tartalmazta, hogy az üzemeltető által a különböző tartozások kapcsán 
elért megtakarítások egy része az önkormányzatot fogja illetni. Az anyagban szerepel is, 
durván másfél millió forint már átutalásra is került az önkormányzatnak. Biztos abban, hogy 
az önkormányzat kapott erről részletes elszámolást, de a képviselők is kaphatnának-e esetleg? 
A 2009. évi munkaterv kapcsán látható, hogy a kórházat üzemeltető cég több alkalommal 
érkezik a testület elé. Ha üzleti titkot sért, esetleg zárt ülés keretében, de ők, képviselők is 
kaphatnának-e részletes elszámolást a megtakarítások mögötti meghúzódásokról? 
Az előterjesztés 6. oldalán olvasható a személyi jellegű kiadásoknál,hogy különböző 
előrelépések, stb. kapcsán a város érvényesítette, az egyes vezetők összes juttatásának 
mértéke nem változott. Ezt úgy kell érteni, hogy akinél volt munkáltatói döntésen alapuló, 
azoknál minden egyes esetben ezeknek a terhére történtek ezek az előrelépések?  
Nyílt titok, hogy év közben számos változás érinti a gazdálkodást. Rákóczy Attila 
alpolgármestert, parlamenti képviselőt kérdezi, hogy van-e konkrét számszerűsíthető adata, 
hogy Nagyatád város költségvetését az milyen módon érinti?  
Tanuszoda is szerepel az anyagban. Létszám vonatkozásában kérdezi, hogy van-e eltérés a 
tényleges és a papíron szereplő létszámok között, esetleg különböző munkakörök, 
úszómester, takarító, stb. vonatkozásában? Az anyagban szerepel, hogy a tényleges indulás 
február 1-től számítható, de már ismeretes, hogy működött az elmúlt hónapokban is. Az 
elmúlt hónapok működése kapcsán minden rendben volt-e, engedélyek rendben vannak-e, 
illetve mik az elmúlt hónapok működési tapasztalatai?  
Szintén szerepel az anyagban, hogy meg kívánják emelni a folyószámla hitelkeret összegét. 
Az előterjesztés határozati javaslat részében szerepel, hogy jelenleg is él egy 300 milliós 
szerződés a K&H Bankkal, ami lejár és az előterjesztő javasolja annak meghosszabbítását. 
Kérdése, hogy – szerepel az anyagban, hogy a folyószámla hitelkeret per pillanat mintegy 130 
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milliónyi összeggel van kimerítve, az előterjesztés 9. oldalán pedig szerepel, hogy a 183 
millió Ft folyószámlahitel igénybevételével tudnák a költségvetés egyensúlyát biztosítani – 
hogy kell értelmezni? Meg kívánják emelni a folyószámla hitelkeret összegét, vagy a meglévő 
hitelkeret összegéig szeretnék a szerződést meghosszabbítani és lehívni ennek a terhére?  
A 4. oldalon szerepel, a helyi adók tervezésének mértéke kapcsán, hogy a gazdasági-pénzügyi 
válság hatása várhatóan 2010-ben fog lényeges adócsökkentést eredményezni. Kérdése, hogy 
ezt mire alapozza az előterjesztő - lévén közismert tény, hogy a válság kezdete óta mintegy 22 
ezer munkahely szűnt meg az országban és csak januárban 1400 cég ment tönkre. A 
hitelfelvételi maximumot befolyásolja az adóbevétel mértéke, mire alapozza a kijelentését?  
A kötvénykibocsátás összege 900 millió Ft, amely deviza alapú. Ezért ősszel már kaptak egy 
kimutatást, hogy még el sem kezdődött a törlesztése, de már az egymilliárdot 
árfolyamváltozásban meghaladta a kötelezettség. Akkor szándéknyilatkozat történt abban az 
irányban, hogy valamiféle megoldást próbál találni a város erre a kérdésre. Azóta történt-e 
valami előrelépés az ügyben?  
A mellékletek között, a 4. sz. kimutatásnál szerepel a Polgármesteri Hivatal működési 
kiadásainak az összehasonítása. Dologi kiadásnál mintegy 15 %-os, az inflációt is meghaladó 
növekmény van. E mögött mi húzódik meg? Mik azok a hatások, ami miatt ez a változás 
jelezhető előre? 
 
Kimegy az ülésteremből Piri Attila képviselő. A képviselő-testület létszáma: 15 fő. 
 
Bakos József képviselő: 
Az előterjesztés 3. oldalán említi a rendelkezésre állási támogatást. Ez nem egészen világos 
számára. Mit jelent ez pontosan? Ennek mennyi az állami támogatási részaránya? 60-70%, 
vagy 95%?  
Az 5. oldalon , az értékesítésre tervezett ingatlanok utolsó tételének a megosztása, a DÉLSÁG 
terület megtörtént-e, vagy pedig egyben kívánják kiajánlani az ingatlant megvételre?  
A 8. oldal közepén a „hídépétős” támogatás megosztása sem egészen tiszta számára. Mit 
jelent az, hogy a 63,6 millió Ft egy része közüzemi, más része a Nagyatádi Fürdők és 
Sportlétesítmények kiadására kerül felhasználásra?  
A 9. oldalon jelzett folyószámla hitel hosszabbításnak, megújításnak – ha jól értelmezi, a 
korábbi 300 millió Ft-ot ismét egy évre meghosszabbítják. Ennek a jelen pénzügyi helyzetben 
mennyi lesz a várható kamatterhe? Tartható-e az igénybevétellel a jelzett 29 millió, vagy 
ennél jelentősen több lesz-e?  
Rákóczy Attila alpolgármester urat, kormánypárti képviselőt kérdezi, - tekintettel arra, hogy 
egy képviselőtársa azt mondja, hogy az Uniós források jelentős részét az önkormányzatok 
nem munkahelyteremtésre és a gazdaság erősítésére használták, hanem lokális presztízs 
beruházásokra – hol lelhetők föl azok a pályázati lehetőségek, amik a munkahelyteremtést, 
illetve a gazdaságot erősítik?  
A pénzügyi bizottság elnökét kérdezi – tekintettel arra, hogy a kötvénykibocsátáskor abban 
maradtak, hogy egy része kedvezőtlen hitelek kiváltására megy, a másik részét elteszik 
pályázati önrészre, bár polgármester úr már válaszolt, miszerint elfogyott a kötvénypénz, de 
most szembesült vele, hogy mintegy 37% a működésre ment – milyen működésre és miért 
mehetett ennyi erre a célra?  
 
Bejön az ülésterembe Piri Attila képviselő. A képviselő-testület létszáma: 16 fő. 
 
Ormai István polgármester: 
Felkéri Kliment Tibornét, a Pénzügyi Iroda vezetőjét, hogy fáradjon a tárgyalóasztalhoz.  
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Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A nyugdíjas dolgozók létszámának kérdése már többször is felmerült. Elsősorban az 
intézményi struktúrával kapcsolatos döntéseknél a Nagyatádi Közoktatási Intézmény 
létrehozásánál, ahol nagyszámú létszámleépítést tudott elrendelni a képviselő-testület azáltal, 
hogy egy racionálisabb működést lehetett így biztosítani. Ott a létszámleépítettek azok a 
közalkalmazottak lettek, akiknek a felmentési időt követően lehetőségük volt nyugdíjba 
menni. A nyugdíjas korú dolgozók száma az intézményben jelentősen csökkent. A 
Polgármesteri Hivatalban a tavalyi évben nyugdíjba mentek azok, akik elérték a 
nyugdíjkorhatárt. Általában a nyugdíjas korú kollégák, - közalkalmazottak, köztisztviselők – 
ahogy elérik a nyugdíj korhatárt, igénybe veszik a nyugdíjat. Aki mégsem veszi igénybe a 
nyugdíjat, mert egyrészt tovább akarja vinni azokat a folyamatokat, amelyeket megkezdett, és 
az intézménynek is természetesen szüksége van a munkájukra, azoknak  a feladatoknak az 
elvégzését, amelyeket ő ellátott, továbbra is így látja biztosítva, ott nem történnek meg a 
nyugdíjazások, amikor korhatárt elérik. Ezeknek a dolgozóknak a száma az utóbbi években 
jelentősen lecsökkent.  
 
Kimegy az ülésteremből Boros Bálint képviselő. A képviselő-testület létszáma: 15 fő. 
 
Ormai István polgármester: 
A társadalmi szervek támogatásával kapcsolatos kérdését két képviselő is felvetette. Először 
meg kell nézni a tényszerűséget: az önkormányzat 2009. évi költségvetési tervében, amelyet 
most tárgyalnak, erre a célra 2.200.000 Ft van tervezve. Ez 28 társadalmi szervezet, művészeti 
csoport között oszlik meg. 78.500 Ft jut egy csoportra, közösségre általában. Nagyságrendet 
tekintve 1.100 nagyatádi ember vesz részt ennek a 28 nagyatádi művészeti csoport, társadalmi 
szervezet, egyesület munkájában.  
Városi Polgárőr Egyesület, 56-os Szövetség, Mozgáskorlátozottak Nagyatádi Csoportja, 
Rákellenes Liga, Természet és Állatvédő Egyesület, Vadvirág Néptánccsoport, Czindery 
Szépmíves Céh, Őszi Napfény Nyugdíjas Egyesület, Aranykör Nyugdíjas Klub… stb.  
Nagyon értékes, fontos tevékenységet folytatnak Nagyatád városában hosszú évek óta. Sokkal 
szegényebb és üresebb lenne Nagyatád, ha ők nem végeznék azt a tevékenységet, amit 
felvállaltak. Számtalan olyan alkalom van, amikor ők azok, akik a várost képviselik, amikor 
valahol fel kell lépni, valahová el kell menni, valamilyen együttműködésben megszólítja őket 
a város. Elismerés és köszönet illeti őket ezért a tevékenységükért. Kettővel több azoknak a 
társadalmi szervezeteknek a száma, akik a javaslatban támogatásban részesülnek. 2008-ban 
2.669.000 Ft-ot adtak át támogatásként ezen társadalmi szervezetek számára, most pedig 
2.200.000 Ft-ot terveznek.  
A vizí közművek kérdésköre szinte minden testületi ülésen visszatér. El lehet dönteni azt, 
hogy nagyságrendekkel több pénzt fordítanak erre a tevékenysége. Ez a képviselő-testület 
kompetenciájába tartozik. Továbbra is azt mondja, hogy az ivóvízre vonatkozó rekonstrukciós 
programjukat állami, illetve Európai Uniós pénz felhasználásával kell megvalósítaniuk. 
Természetesen azokat a feladatokat el kell végezniük és el is végzik őket, amelyek az év során 
a feladatellátáshoz közvetlenül kapcsolódnak. Amikor utoljára tárgyaltak a témáról, azt kérték 
a szolgáltatótól, hogy azt a rekonstrukciós javaslatot, amit ők fontosnak tartanak, azt az 
eddigieknél kicsit korábban tegyék meg. Sajnos nem sikerült. Nem tudták azt megtenni, hogy 
egy korábbi, például a januári képviselő-testületi ülésen eldöntik azt, hogy a szakszolgáltató 
által javasolt rekonstrukciós feladatok közül mit emelnek be a költségvetésbe. Lehet növelni 
az erre szánt forrást. A szolgáltató „beárazza” a tételeket, a képviselő-testület pedig eldönti, 
hogy ebből mit akar adott évben, milyen értékben megvalósítani. Ez történt az elmúlt évek 
során minden alkalommal, most is be fogják hozni ezt a javaslatot a képviselő-testület elé. 
Ezért a 2009-re vonatkozó most tárgyalt költségvetési javaslatban azt az előirányzatot 
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szerepeltetik, amelyről 2008-ban döntött a testület, a DRV ennek a határozatnak a birtokában 
elkezdte ennek a megvalósítását azzal a különbséggel, hogy egy tétel nem valósult meg, 
annak az előirányzatát már nem szerepeltetik. De még nincs birtokukban a 2008-ban elvégzett 
munkák beszámolója. Ha azt megkapják és jóváírják, akkor tudják azt mondani, hogy 2008-
ban ténylegesen milyen beruházások valósultak meg, ennek a költsége kiadási oldalon válik 
adottá, ehhez képest tudják a 2009-es rekonstrukciós terv előirányzatát beépíteni a 
költségvetésbe.  
Ez egy legalább két lépésből álló folyamat. Hangsúlyozza, a képviselő-testület következő 
ülésén el tudja dönteni, hogy milyen összegű rekonstrukciós munkát rendel meg a 
szolgáltatótól 2009-ben.  
2007-ben bocsátotta ki az önkormányzat a kötvényt. Akkor és azt követően is ténylegesen 
megmondták azt, hogy milyen célokra kívánják fordítani az ebből származó bevételt. Rossz 
kondíciójú hitelek kiváltása, másrészt az akkor, 2007-ben, 2008-ban folyamatban lévő nagy 
beruházásaik önrészére, harmadrészt pedig működésre fordították. Erről a képviselő-
testületnek egy teljesen egyértelmű tájékoztatást adtak. Ebben a konstrukcióban természetesen 
benne volt a Városi Kórház Rendelőintézet önkormányzati támogatására fordított 
nagyságrendekben meghatározó összeg is. Semmilyen olyan döntés nem született, ami arra 
irányult volna, hogy valahol is el kell különíteniük ebből a forrásból, hanem arról született 
döntés, hogy mire használják fel ezt a forrást. Nem kell elkülöníteniük és keresniük a 2009-es 
költségvetésükben a 2007-ben kibocsátott kötvényből származó bevételt, mert nincs ilyen 
elhatározás. Arra használták fel – erről a képviselő-testület megkapta a tájékoztatást – amire 
tervezték.  
A deviza alapú hitelek között a legnagyobb nagyságrendet képviseli a kötvény, a 
kötvénykibocsátást végző Raiffeisen Bankkal természetesen tárgyaltak ebben a témában. A 
bank dolgozik egy olyan konstrukció kimunkálásán, egy alternatív javaslatot fognak arra 
tenni, hogy hogyan változtassák meg ennek a kötvénynek a devizanemét. Elméletileg, mai 
ismereteik szerint azt mondják, hogy át kell lépni egy másik devizanembe. Az Eurót tartják 
jónak, de ennek a konstrukcióját, módját és ezzel együtt más lépéseknek a megtételét is 
kimunkálják. A legutóbbi Pénzügyi Bizottsági ülésen tájékoztatta erről a bizottságot, azt 
kérte, hogy március elején tartsanak egy soron kívüli ülést, amelyre meghívják a bank 
képviselőit, vezetőit és közösen végiggondolják, hogy milyen lépés irányába menjen tovább 
ennek a dolognak a kimunkálása azzal együtt, hogy 2009 októberében esedékessé válik az 
első tőketörlesztés.  
Piri képviselő úr kérdésére vonatkozó táblázatot nem nézte meg, de azt gondolja, hogy nem 
emelkedett a kommunális adó bevételük, ugyanolyan szinten terveztek, mint 2008-ban, hiszen 
döntöttek arról, hogy nem emelnek kommunális adót, csak másutt szerepeltetik. Működésben 
is van egy összeg és fejlesztésben is van egy összeg. Most ez ellentétes a 2008-as 
felhasználási sorral.  
Melsin Valentin képviselő számára válaszolja, hogy a realizálódott megtakarításokra 
vonatkozóan van egy részletes kimutatásuk, természetesen megmutatják, akár az 
elkövetkezendő napokban is.  
Az önkormányzati intézményeknél közalkalmazottakként dolgozó vezetőknek a garantált 
illetmények kiszámítási módja változott meg. Bér összeállásának megvizsgálásakor az első, 
garantált illetményre vonatkozó része megváltozott. Ez végig futott az egész soron, de azt 
átigazítva a bérük ugyanannyi maradt a mindösszesen végén.  Azzal a létszámmal 
szerepeltetik a költségvetésben az intézményi létszámkerteket, amelyeket a testület elfogadott. 
Az intézmény vezetője a munkáltató, a munkáltatás az intézménynél van. Minden olyan 
soron, ahol létszámok szerepelnek az intézményi táblában, ott a munkáltatói jogokat az 
intézményvezetők gyakorolják. Valamennyi intézményüknél szükség esetén dolgoznak 
közhasznú, közcélú emberek. Reméli, hogy ezután is így lesz, hiszen jóval több segítséget 
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tudnak ezzel adni, mintha adnának egy négy órás státuszt. Ezek a létszámok az érvényes 
létszámok. E szerint alkalmazhatnak közalkalmazottakat.  
A működési tapasztalatokról nyilvánvalóan az intézmény igazgatója tud beszélni.  
Nem kívánják emelni a folyószámla hitelkeretet. Arról szól, hogy lejár és ugyanezzel a 
kerettel kívánják meghosszabbítani.  
A helyi adóról az irodavezető asszony tud bővebb felvilágosítást adni. A helyi adóbevétel 
három tételből áll össze, a lakossági kommunális, a gépjármű és az iparűzési adó. Az 
idegenforgalmi nagyságrendekben nem jelentős. Ezekről írnak, ezekben gondolkoznak. Az 
SZJA visszatérítést is jelenleg a 2007-es SZJA teljesítményük alapján kapják a 2009-es 
finanszírozást, amely a SZJA helyben maradó részét érinti. A termelési érték csökken, ha a 
bérkiáramlás csökken, ennek a hatása 2010-ben fog jelentős mértékben megjelenni. Egy 
csökkent, alacsonyabb gazdasági teljesítmény egész éven át 2010-ben hozza azt, hogy az 
adóalap, amiről az irodavezető asszony beszél, megváltozik. Jelenleg a 2007-2008-as 
teljesítmények utáni számítást végezték el.  
2008-ban rendszeres szociális segélyben részesülők, az új ellátási formákra való áttéréskor, 
felülvizsgálatra kerülnek és ezeknek az embereknek egy részük továbbra is rendszeres 
szociális segélyben fog részesülni, ezt a 6/C mellékletben mutatják be, a rendszeres szociális 
segély soron. A rendszeres szociális segélyt 90 %-ban támogatja az állam. Ugyancsak a 6/C 
mellékletben van a rendelkezésre állási támogatás összege. A továbbra is rendszere szociális 
segélyben részesülőkön kívül akik lesznek, ez lesz a nagyobb létszámok azok, akik 
foglalkoztatásra, munkára kötelezhetőek. Közülük valamennyi foglalkoztatva lesz, egész éven 
át, minimum 90 napra, ők munkabért kapnak, alapesetben a minimálbért. Az ő munkabérük és 
járulékaik 95 %-át kapják meg. A rendelkezésre állási státuszban maradóknak járó 
juttatásnak, a 28.500 Ft-nak a 80 %-át.  
Még nem osztották meg a DÉLSÁG területét, de szeretnék. Úgy látják, hogy középtávon is 
szükség van az irodaház épületére. A beépítettségi százalék figyelembevételével megosztani 
kívánják, a Korányi utca felőli oldal építési telekként jelenhet meg.  
A „hídépítős” és uszodás konstrukcióval kapcsolatban válasza, hogy a leírt 63 milliós 
nagyságrendű összeg ráfordításra került az uszoda költségeire, kiadásaira. Ez két részre 
oszlik: vannak elsősorban közüzemi díjak, amelyeket egy az egyben a szolgáltató – a Hídépítő 
illetve a Tanusz Kft. – fizeti meg, ő köti a szolgáltatási szerződést a DRV-vel, ő fizeti ki a 
díjat ténylegesen. Minden, ami a Tanusznál megjelenő tényleges kiadáson felül ebből 
megmarad, azt pedig megkapja a Fürdők és Sportlétesítmények. Így áll össze.  
Az lenne szerencsés, ha a folyószámla hitel igénybevétele minél alacsonyabb szinten lenne, 
mert a kamatokat ez generálja. Ez a kamat összeg egy reális kamatszint. Ez változhat aszerint, 
hogy egy nagyobb bevétel érkezik a számlákra és azt nem kell hogy teljesítésre fordítsák, az 
nem tudja tartani heteken át.  
 
Bejön az ülésterembe Boros Bálint képviselő. A képviselő-testület létszáma: 16 fő. 
 
Kliment Tiborné pénzügyi irodavezető: 
Két olyan hitelkonstrukciójuk van, az egyik egy jövőre már lejár, a Sportcsarnok építésekor 
vették fel, a másik pedig az úgynevezett összevont hitel, amelyet a Kereskedelmi Bank 
folyósított és ami a szociális bérlakásokat, strand élménymedence építése és a Baross 1. 
irodaház vásárlásának a hitele. Ez a kettő hitel viszonylag kedvezőtlen kamatozású. Egy 
magas kamatozású hitelfajta, szerencsére a tőkerésze viszonylag alacsony. Nagy 
kamatösszeggel nem kell számolniuk. Az MFB refinanszírozású hitelek az utak felújítására, a 
városközpont rehabilitációjára és a Kollégium, Gimnázium rekonstrukciójára felvett hitelek.  
Ezek már az Euro mozgásához vannak kötve. A kollégium kivételével a két hitel 
tőketörlesztését a tavalyi negyedik negyed évben kezdték meg és az idén törlesztik őket, 
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forintban. A tőketörlesztés pontosan kiszámítható, egy fix összeget jelent.  
A svájci frank jelentős romlása miatt a háromhavi CHF libor is lecsökkent. Most 
pillanatnyilag 0,53 %, ehhez jön még a Raiffeisen Bank által kapott 0,7 % kamat, ez egy 
jelentős kamatcsökkentést jelent.  
A folyószámla hitel az akkor ismert kamat értékkel lett számolva. A tavalyi év alapján egy 
átlagos napi igénybevétel mértéket prognosztizáltak. Természetesen ha sikerül azt elérniük, 
hogy ne a 300 milliós plafonon mozogjon a napi igénybevétel, akkor ez nyilván a kamatokat 
is jelentősen módosítja.  
A helyi adók tervezésekor abból indultak ki, hogy jelentős változás az iparűzési adó 
bevételben következhet be, hiszen a kommunális adó mértéke az nem változott, az adózók 
köre sem változott, az adótárgyak sem változnak vélhetően jelentősen. Ezért úgy gondolják, 
hogy a tavalyi teljesítés az idei évben is várható bevételként meg fog jelenni. Az iparűzési 
adónál nehezebb volt a dolguk. Az adóbevétel a 2008 évi teljesítés alapján történik meg. 
Márciusban a 2008 évi befizetett adójuk alapján fizetnek előleget, májusban beadják az 
adóbevallást és úgy tervezték – mivel a gazdasági helyzet romlás az év vége felé következett 
be – talán az egy-két hónap nem rontotta a vállalkozók pozícióját, hogy emiatt a 2008. évi 
iparűzési adó összegük változzon.  
Az adóhatóság azt reméli, hogy azokat a kintlévőségeket, amiknek a behajtásán végrehajtásán 
most is dolgoznak és amíg nem egy kis nagyságrendet képviselne, azokat be tudják szedni, 
mert ezzel az esetleges kiesést kompenzálni tudják.  
A Polgármesteri Hivatal kiadásaival kapcsolatosan válaszolja, hogy az összehasonlító 
táblában, a 4. sz. kimutatásban várható teljesítési adatokat nem tudtak mondani, mert a zárás 
most folyik. Decemberben volt az utolsó rendeletmódosítás, ott megpróbálták már azokat a 
várható kiadásokat számba venni, amik az év során realizálódnak, ezért úgy gondolták, hogy 
ebben a kimutatásban a 2008. évi várható teljesítés soraiban az utolsó rendelet módosítás 
számadatait írják, mert megközelítően ezek a számok már jók voltak. A zárási feladatok és az 
éves folyamatok rögzítése során látszott, hogy a Polgármesteri Hivatalnál a befizetendő ÁFA 
összege az általuk prognosztizáltnál lényegesen magasabb lesz. Az ÁFA befizetés nehezen 
tervezhető, ráadásul a halasztott ÁFA miatt a bevételeknek is az ÁFÁ-ját be kell fizetni, amik 
nem teljesülnek.  
 
Rákóczy Attila alpolgármester: 
Érezte, hogy Bakos és Melsin képviselő úr kérdésének volt más irányú mutatója is, de abba 
nem kíván belemenni.  
Melsin képviselő úr is tudja, hogy az ország milyen helyzetben van. Jelen helyzet megoldása 
egy menetrend szerint zajlik. Ezt a menetrendet sokan vitatják. A kormánynak sajnos még 
nem tagja. Ha az lenne, már többet tudna mondani a témában, mert az említett menetrend ott 
tart, hogy a szaktárcáknak kiadták azt a „házi feladatot”, amely arra vonatkozik, hogy 
keressen olyan lehetőségeket, amely teljesen egyértelműen a kiadásoknak a csökkentésére 
vonatkoznak. Az Önkormányzati Minisztérium ezen dolgozik. A „csomag” ott tart, hogy az 
általános bejelentés megtörtént, az ezermilliárdos összeg is elhangzott, ami abba az irányba 
mutat, amelyet az ellenzék is jó iránynak tart. Hétfőn lesz egy áttekintés, amely után egy két 
héten belül konkrétummá válnak az összegek. Akkor – ha olyan folytatása lesz, hogy 
önkormányzatoknál bizonyos megtakarításokra, vagy kiadáscsökkentésekre lesz szükség – 
akkor elképzelhető, hogy visszatérnek egy képviselő-testület keretein belül is.  
A cél és az irány az, hogy demokráciát nem szabad csökkenteni, de a bürokráciát igen. A 
dolgok mai állása szerint az a csomag, amelyet a kormányzat végig akar vinni, ehhez kérni 
fogja  a parlament támogatását , ezek elégségesek lesznek ennek a helyzetnek a kezelésére.  
A munkahely megtartás ma már legalább olyan fontos, mint a munkahelyteremtés. Az 
önkormányzat közvetlenül munkahelyteremtésben keveset tud tenni saját rendszerén kívül, 
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viszont a munkahely megtartásban igen.  
Az elmúlt évek presztízsberuházásai egyrészt hosszú távú és olyan típusú beruházások 
Nagyatádon, amelyek úgy tűnnek, hogy közvetlen eredményt nem hoznak, de a 
munkahelyteremtést, a munkahelymegtartást elősegítik.  
A Magyar Köztársaság adóbevételei, a nagy költségvetés bevételei nem tesznek lehetővé 
olyan kifizetéseket, amely az elmúlt időszakra igaz volt. Az önkormányzatnak ennek a 
levezénylése egy megnövekedett feladat lesz.  
 
Dr. Ludas László képviselő: 
A kötvénykibocsátással és annak felhasználásával kapcsolatos kérdésekre vonatkozóan 
nemcsak hogy tájékoztatás történt – a következő ülésre elő lehet venni majd azt a határozatot, 
amelyben pontosan döntöttek arról, hogy mire lehet felhasználni, emlékezete szerint az 563 
millió Ft, mint a fejlesztési hitelre felhasznált, vagy azok kiváltására vonatkozó szám 
megmarad – döntés született, akkor is egyértelmű volt, hogy az önkormányzat akkor olyan 
pénzügyi szorításban volt, amely három részből tevődött össze: a ki nem fizetett számlák, 
kellett az önrész a beruházás folytatásához, a kedvezőtlen adottságú hiteleket kiváltották. 
Ezért került sor a kötvény kibocsátására. Ez a szám a döntés alapján került az anyagba, ezzel 
el is tud számolni az önkormányzat.  
 
Hozzászólások: 
 
Bakos József képviselő: 
Az utóbbi évek költségvetési tárgyalása során, ha visszaemlékszik a testület, bizony jó néhány 
éles pengeváltás történt. Az az érzése, hogy ezek nem voltak hiábavalók, mert az elmúlt 20 év 
legjobb költségvetését kapták, ami az alaki és tartalmi kellékeket illeti. Nem jelenti azt, hogy 
ezzel száz százalékban egyet ért, de a testület számára áttekinthető, közérthető, egyszerű és 
világos és szinte minden melléklet ott van, ami a döntéshozatalhoz és a kérdésfeltevéshez 
szükséges. Hogy ez a jelentős javulás, előrelépés mennyiben tudható be a pengeváltásoknak 
és mennyiben a fentről jövő pressziónak, hogy előírták, hogy mit kell a képviselők elé tenni, 
vagy mit nem, azt nem tudja. Egy tény, jelentősen javuló tendenciát mutat, nem mondhatja 
azt, hogy „süket fülekre talált” a kritikája.  
A hivatal munkáját elismerés illeti. De van néhány kérdés, amiben továbbra is fennáll a 
nézeteltérés, bár polgármester úr tényleg maradéktalanul minden kérdésre válaszolt.  
A társadalmi szervezetek vonatkozásában - a félreértések elkerülése végett – szó sincs arról, 
hogy képviselőtársa vagy maga nem támogatja a polgári civil szervezeteket. De nem tud 
semmit ezekről a szervezetekről a támogatásról való döntés vonatkozásában. Nem tudja, hogy 
egyes szervezetben hányan vannak, mit csinálnak, mennyi a költségvetésük, mennyi ebből az 
önrész, milyen egyéb forrásból mennyit kapnak… stb. Miután az összes dolgozóval éreztetik, 
amit amúgy is éreznek, hogy pénzügyi válság van és kőkemény recesszió és érzi ezt mindenki 
a saját bőrén, úgy gondolta, hogy jelképesen, bázis szintű támogatással feléjük is jelezzék, 
hogy „gáz van”.  
A vízi közmű rekonstrukció témájára rendre visszatérnek. Az előző szerződés tíz éves 
futamidejű volt 400 millióból 12 milliót használtak fel, holott… 
 
(megszólal a hozzászólás idejének lejártát jelző hang) 

 
megalkották a szerződést, amiben benne van, hogy teljes egészében a hálózatra kell fordítani 
az összeget. Nem látható ez a jelentős vagyon a föld alatt, mindenki hallotta, hogy ezt is 
privatizálni készülnek. Gondoljanak bele, ha továbbra sem fordítanak rá semmit és eljutnak 
oda, hogy privatizálják és kiderül, hogy százmilliókat kellene rákölteni és akkor azt mondják, 
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hogy vigyék, mert nincs egy fillérük sem… 
 
(megszólal a hozzászólás idejének lejártát jelző hang) 

 
…”nem tudom polgármester úr, hogy egy ilyen horderejű kérdésnél lehet-e kettő percbe 
sűríteni a választ?” 
 
Ormai István polgármester: 
…”öt és fél perc” 
 
Bakos József képviselő: 
„Az alpolgármester úr tizenöt és felet beszélt, úgyhogy nem tudom, hogy – korábban, amikor 
az SZMSZ-t megalkottuk, arról volt szó, hogy… polgármester úr, van még 
mondanivalóm…!” 
 
(megszólal a hozzászólás idejének lejártát jelző hang) 

 
„a masina nem enged…” 
 
Ormai István polgármester: 
Ha lenne szíves egy kicsit várni. Létezik egy SZMSZ-ük, aszerint dolgoznak, de nem mondott 
egy szót sem…azt mondta Bakos úr, hogy rövidre fogja… 
 
Bakos József képviselő: 
„Igyekszem polgármester úr, de engem nagyon irritál, hogy mindig nálam pittyeg ez a rohadt 
készülék, úgyhogy jó lenne, ha egy kicsikét…” 
 
(megszólal a hozzászólás idejének lejártát jelző hang) 

 
Lényeg az, hogy ebben az évben beterveztek 12,6 milliót a 7. sz. mellékletbe, aminek egy 
része a múlt évi fejlesztésre megy, 2,8 a vízre és még egy be nem fejezett szennyvizes, ami 
durván 7 millió Ft. De ha megnézik a 37 milliós koncessziós díj-tervezetet,  
 
(megszólal a hozzászólás idejének lejártát jelző hang) 

 
a vonatkozó szerződés értelmében, ami változott a korábbihoz viszonyítottan, cirka 25 millió t 
kellene visszaforgatni. Ettől elmarad a jelenleg tervezett. Ebbe benne van a 2010-es, 2011-es 
is, de úgy látja, hogy egyik sem fedi azt az összeget, amit a szerződés szerint erre kellene 
fordítani. Hangsúlyozza, az aggálya az, hogy eljön az idő, hogy összecsapnak a hullámok… 
 
(megszólal a hozzászólás idejének lejártát jelző hang) 

 
és ugrik ez az önkormányzati vagyon, mert nem fogják tudni… 
 
Ormai István polgármester: 
„Képviselő úr, lejárt az ideje, köszönöm!”  
 
Bakos József képviselő: 
„Polgármester úr még volna itt néhány kritikai észrevételem, de hát úgy látszik, hogy a 
költségvetés az annyit ér mint egy…” 
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Ormai István polgármester: 
Mielőtt továbbmennek egy fontos dologról szeretne beszélni. Azért, mert nem valós dolog 
hangzik el. Nincsen szó, még csak gondolat sem arról, hogy bárki is privatizálni akarná  a vízi 
közműveket Nagyatádon. Szó nincs erről! Nyomatékosan rögzíteni kívánja, hogy lehet, hogy 
Bakos József képviselő úrnak ez eszébe jutott és foglalkoztatja ez a gondolat, de ő most hall 
erről először. Még csak szóba se került, hogy a vízi közműveket Nagyatádon bárki is 
privatizálni akarná. Szeretne minden félreértést megelőzni ezzel kapcsolatban.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A 2009 évi költségvetés tervezése, előkészítése során az államháztartási törvény és a 
végrehajtási rendeletének szabályait természetesen érvényesítették. Ezen előírásoknak és a 
költségvetési koncepciónak megfelelően készítették el a tervezési utasításokat a költségvetési 
szervek felé. A költségvetési szervek vezetői ennek megfelelően tervezték a költségvetési 
szervek 2009. évi költségvetés tervezetét. Ezeknek az egyeztetésére sor került. 
Lebonyolították azokat a véleményezési eljárásokat, amiket a jogszabályok előírnak az 
oktatási intézmények esetében az alkalmazotti közösségek, a szülői szervezetek, 
diákönkormányzatok véleményezték a költségvetéseket, megismerték a költségvetés rájuk 
vonatkozó számait. Az intézményekben dolgozók érdekképviseleti szerveznek a képviselői is 
részletes tájékoztatást kaptak a 2009. évi költségvetés rá vonatkozó részéből, ezeket 
megismerték, elmondták a véleményüket és támogatták azt.  
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Az ez évi költségvetésben már nem szerepel a Kórház- Rendelőintézet költségvetése, 
kétmilliárd forinttal kevesebb összegből gazdálkodik az önkormányzat, mint az elmúlt évben. 
Ennek ellenére, ha jól számolnak és figyelembe veszik a költségvetésben szereplő adatokat, 
akkor a kórház jelentős kötelezettségállománya kikerült a költségvetésből. De ennek ellenére 
az önkormányzatnak az adósságállománya, a kötelezettségállománya idén is átlépheti a 
kétmilliárd forintos határt annak ellenére, hogy a költségvetésben a saját bevételek alapján 
számított, számítható hitelfelvételi keret már 120 millió Ft alatt van. Nagyon kevés a 
mozgástere az önkormányzatnak, ha bármiféle probléma felmerül, ebben az esetben nem 
tudnak ahhoz az eszközhöz nyúlni, hogy ilyen célból hitelt tudjanak felvenni. Nagyon 
megfontoltan kell a költségvetést megtervezni, főként év közben azzal gazdálkodni. Meg kell 
nézni az igazgatási kiadásokat. Az előterjesztésben az szerepel, hogy a tavalyi évben és az 
idei évben is a törvényi besorolási színvonalnak megfelelően tervezik a béreket, a járulékokat. 
A tavalyi évben az igazgatás, a Polgármesteri Hivatal 67 fő részére kifizetett bérjellegű 
összegek a járulékkal együtt 46 millió Ft-tal nagyobb volt, mint idén. Azt láthatta-hallhatta 
mindenki, hogy Magyarországon van olyan országos központi költségvetési szerv, ahol 16 
milliárd forintot fizettek ki a dolgozóknak jutalomként, azaz fejenként több mint egymillió 
forintot. Ha ezt visszaosztjuk a 67 fővel, akkor az azt jelenti, hogy az idei évhez viszonyítva 
az elmúlt évben az igazgatási kiadásoknál, a Polgármesteri Hivatalban dolgozóknál mintegy 
700.000 forintnyi többlet jelentkezik az elmúlt évben, mint az idei évi tervezet. Annak 
ellenére, hogy minden évben azért a törvényben előírt emeléseket meg kell tenni. Ez számára 
azt jelenti, hogy az elmúlt évben nagyon megszaladt ezen a területen a bér, bér jellegű 
kiadásoknak a mértéke. Nem lehet csak úgy gazdálkodni, hogy egyáltalán nem veszik ezeket 
figyelembe és minden kritika nélkül elfogadják a költségvetési tételek sarokszámait. Minden 
évben kérik, kérték azt, hogy mutassa be a hivatal azt, hogy az itt szereplő sarokszámoknak az 
összegételét, miként, milyen módon alakul ki. Ott tudnának kontrollálni, ellenőrizni azt, hogy 
a javaslatban szereplő összegek, az igények valósak és támogathatóak. Addig amíg itt 
konkrét, ellenőrizhető anyagot nem kap a képviselő-testület, akkor látatlanban el kell neki 
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hinni azt, hogy ami az anyagban tényként és javaslatként szerepel, valós. Viszont ha 
összehasonlítják a többi év adatait, akkor abból az következik, hogy bizonyos vonatkozásban 
mégiscsak jelentősen túllépik a törvényben előírt mértéket. Ezt bizonyítja a tavalyi évben több 
mint 46 millió Ft-os bérkiadás, viszonyítva az ez évi tervezett összeghez.  
Ezért – ugyanúgy, ahogy a tavalyi évben is elmondta – addig amíg nem kap egy olyan jellegű, 
részletes kimutatást, vagy nem férhet hozzá, akár az önkormányzat honlapján ezekhez az 
adatokhoz nem tudja támogatni a javaslatokat. 
 
(megszólal a hozzászólás idejének lejártát jelző hang) 

 
Van ma Magyarországon olyan önkormányzat, aki a napi költségvetési gazdálkodási adatait 
felteszi az internetre, bárki, bármikor megnézheti azt, hogy mikor mennyit költ az 
önkormányzat az adott napon, vagy az adott hónapban. Ezt javasolja a képviselő-testületnek 
is, hogy ezt tegyék meg, tegyék teljesen nyílttá a költségvetéssel kapcsolatos 
gazdálkodásukat,…  
 
(megszólal a hozzászólás idejének lejártát jelző hang) 

 
…ismerhesse meg mindenki a részletes adatokat is, mind a tervezésre, mind a végrehajtásra 
vonatkozóan.  
 
Ormai István polgármester: 
Ennek semmi akadálya képviselő úr. Nyitott kapukat dönget Barbalics képviselő úr. Eddig 
mindig az volt a probléma, hogy nőttek a kiadások. Most az a probléma, hogy csökkent. Van 
erre egy mondás, de most azt nem mondja. A képviselő úr által elmondottak jól hangzanak, 
amit sugallni akar.  
 
Kliment Tiborné pénzügyi irodavezető: 
Nem szeretné, ha az elhangzottak olyan érzést keltenének, hogy a Polgármesteri Hivatal 
igazgatási kiadásai, személyi juttatás és járulékai kiadások tavaly valamilyen oknál fogva a 
megengedettnél jóval magasabb szinten teljesültek. A rendelet előterjesztésben, mindjárt az 
első oldalon leírta, hogy 2008 évben mik voltak azok az egyszeri, és csak 2008-ban kapott 
állami bevételek és a hozzá tartozó kiadások, amik 2009-ben nem jelennek meg és ami 
természetesen a közalkalmazottak és a köztisztviselők személyi juttatás és járulékai 
előirányzatát jelentősen befolyásolták. 2008-ban 13. havi bért kaptak a dolgozók havi egyenlő 
részletekre elosztva, ami 2009-ben most még a költségvetési előirányzatokban nem került 
tervezésre, mert még nem tudják pontosan, hogy ennek az összege milyen mértékű lesz. 2008-
ban a közalkalmazottak és köztisztviselők két alkalommal részesültek egyszeri kereset 
kiegészítésben, egyszer 15.000 és egyszer 20.000 Ft összegben. Ami a 2009. évben szintén 
nincsen. A Polgármesteri Hivatalban 2008-ban több dolgozó ment nyugdíjba,a nyugdíjasok 
egyszeri bérkifizetése jelentős többletet eredményezett, mert jubileumi jutalmat, egy korábbi 
jogszabályi döntés miatt végkielégítést fizettek ezeknek a dolgozóknak, ez az idei évben 
szintén nem jelenik meg kiadásként. Ezeknek a nyugdíjas dolgozóknak a végkielégítésére 
pályázni lehetett. Ennek az összegét az állami költségvetés megfinanszírozta. Ez az 
önkormányzatnak szerencsére többletkiadásban nem jelent meg. A jubileumi jutalmak 
nyilvánvalóan megjelentek. 2008-ban született egy olyan döntés, ami egy 5 %-os 
bérfejlesztést írt elő a közalkalmazotti és köztisztviselői szférában. Ennek a bérfejlesztésnek a 
fedezetét is az állami költségvetés biztosította. Idén ilyen bérfejlesztés nem történt. 
Nyilvánvaló, hogy az idei személyi juttatásokban ezek az egyszeri és tavaly érvényesített 
kiadások nem jelenhettek meg. Nem arról van szó, hogy 2008-ban jelentős bérkifizetések 
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történtek, hanem olyan törvényben előírt és kötelezően megadott juttatásokat kaptak a 
dolgozók, amiknek jó része idei évben nincsen.  
 
Ormai István polgármester: 
Azért kell erről a dologról beszélni, mert ilyenkor tetten érhető egyfajta gondolkodás. Most itt 
egy „nagyon súlyos” dologra hívja fel a figyelmet: itt van a Nagyatádi Közoktatási Intézmény 
főigazgatója, 2008-bam a személyi jellegű juttatás várható teljesítése 460 millió Ft. Mi történt 
2008-ban a Nagyatádi Közoktatási Intézmény személyi juttatásánál? Miért fizettek ilyen 
sokat, mikor az idén csak 396 millió Ft a terv? Ez egy nagyon komoly, 64 millió Ft-os 
különbség. Lehet a dolgokat különbözőképpen felfogni, de úgy látja, hogy az igazgatás egy 
különösen kedvenc téma-terület.  
A 2009-re vonatkozó Nagyatád Város Önkormányzata költségvetési előterjesztésének a 
tárgyalását lezárja.  
Megköszöni valamennyi munkatársának, az intézmények vezetőinek, gazdasági vezetőinek, 
munkatársainak, a Polgármesteri Hivatal valamennyi munkatársának azt a munkát, amit a 
költségvetés összeállításában végeztek. Ez a költségvetés alkalmas arra, hogy a feladataikat 
ellássák 2009-ben. Amikor változnak a körülmények, a feltételek – márpedig ez várható – 
akkor újra idejönnek és hozzák a képviselő-testületnek a javaslataikat, amelyek a feladatok 
megoldására irányulnak.  
 
A képviselő-testületnek javasolja, hogy a rendelet-tervezet 11-es mellékletét a kiosztott 
módosítás szerint fogadja el.  
A Pénzügyi Bizottságnak van egy összegző megállapítása a költségvetési rendelet-tervezetről. 
Kéri, hogy Pénzügyi Bizottság álláspontjának, véleményének a figyelembe vételével 
foglaljanak állást.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az 1. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület az 1. napirend határozati javaslatát 13 igen szavazattal, 3 ellenszavazat 
mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
19/2009. (II. 12.) számú határozat: 
 

1. Nagyatád Város Képviselő-testülete az intézményfenntartó társulási formában 
működtetett Nagyatádi Közoktatási Intézmény 2009. évi költségvetését 698.359 
eFt bevétellel és kiadással, 223,5 fő létszámmal a 2009. évi költségvetési rendelet 
3., 4., 6/a. és 7/c. számú melléklete szerint jóváhagyja.  

 
2. A képviselő-testület a Nagyatádi Cigány Kisebbségi Önkormányzat 2009. évi 

működési célú támogatását 700 eFt-ban határozza meg. 
 

3. A képviselő-testület egyetért azzal, hogy a K&H Bank Nyrt-vel kötött, 300 mFt 
folyószámla hitel szerződés 2010. május 30-ig meghosszabbításra kerüljön. A 
szerződés aláírására felhatalmazza a polgármestert és a jegyzőt.  
Határidő: 2009. május 30. 
Felelős: Ormai István polgármester 

               Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

4. A képviselő-testület egyetért azzal, hogy az NKI Bárdos Lajos Általános Iskola 
bővítése és rekonstrukciója megvalósításának finanszírozására a saját erő 
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kiváltására a Magyar Fejlesztési Bank által refinanszírozott állami 
kamattámogatott fejlesztési hitel felvételére kerüljön sor. A hitelfelvételre 
vonatkozó közbeszerzési eljárás megindításának dokumentumait jóváhagyásra a 
képviselő-testület elé kell terjeszteni.  
Határidő: a beruházás közbeszerzési eljárásának megindítása 
Felelős: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet a módosításokkal együtt. 
 
A képviselő-testület a rendelet-tervezetet – a módosításokkal együtt – 13 igen szavazattal, 3 
ellenszavazat mellett elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat 2009. évi 
költségvetéséről szóló 2/2009. (II. 12.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.   
 
 
2.) Előterjesztés az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola igazgatói állásának 

pályázati kiírásáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Lejár az igazgatónő megbízása, ki kell írniuk a pályázatot. Az Oktatási Kulturális és Sport 
Bizottságnak van egy módosító javaslata az előterjesztéshez, ami a pályázati kiírás második 
oldalán szerepel, hogy hova kell benyújtani azt. Kéri, hogy a képviselők nézzék meg a 
bizottsági javaslatot és a szerint ezt a részét majd korrigálni, mert a módosító javaslat szerint 
fognak állást foglalni.  
 
Kérdések: 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Miért van úgy megfogalmazva a pályázati felhívás, hogy csak az Ady Endre Gimnáziumban 
dolgozó pedagógus pályázhat? 
 
Ormai István polgármester: 
Nem így van megfogalmazva. Nyilván valami félreérthető. Jegyző asszony segítését kéri. 
Legjobb lenne, ha a képviselő úr megmondaná, hogy hol van ez a félreérthető dolog.  
 
Kimegy az ülésteremből Sasvári Tamás alpolgármester és Bakos József képviselő. A 
képviselő-testület létszáma: 14 fő. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az előterjesztésben szerepel, hogy a közoktatási törvény adott szakasza milyen feltételeket ír 
a megbízás feltételéül. Ez szó szerint itt szerepel a törvényben. Azt jelenti, hogy az 
intézményvezető, iskola igazgatói feladatkör olyan vezetői beosztás, ami nem egy önálló 
munkakör, hanem feltételez mellé egy közalkalmazotti, pedagógus munkakörben ellátott 
közalkalmazotti státuszt is. Ez azt jelenti, hogy vagy abban az intézményben pedagógus 
munkakörben áll, illetve megbízással egyidejűleg abban az intézményben pedagógus 
munkakört létesít határozatlan időre. A vezetőnek ott, abban az adott intézményben 
pedagógus munkakörben állónak kell lennie.  
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Ormai István polgármester: 
Amikor valaki pályázik, bárhonnét pályázhat, ha a többi feltételnek megfelel, de erre a 
munkakörre kell vállalnia, hogy alkalmazásra kerül. Ott az intézményben, pedagógus 
munkakörben ő alkalmazásra kerül és ezzel együtt, emellett lesz az intézmény igazgatója. 
Félreérthető egyébként, ha kell, módosítsanak rajta. Nem azt jelenti, hogy máshonnét nem 
lehet.  
 
A napirenddel kapcsolatosan hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 2. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 2. napirend határozati javaslatát – az Oktatási, Kulturális és Sport 
Bizottság módosításával együtt - 12 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
 
20/2009. (II. 12.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Képviselő-testülete a mellékelt pályázati felhívás jóváhagyásával 

pályázatot hirdet  
 
 - Nagyatád Város Önkormányzata Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola,  
 igazgatói megbízásának elnyerésére.  
 
2.) A képviselő-testület felkéri a polgármestert a pályázat közzétételére.  

Határidő: 2009. február 20. 
Felelős:   Ormai István polgármester 

 
 
3.) Előterjesztés a József Attila Kollégium igazgatói állásának pályázati kiírásáról 

Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
Szintén az a szakasz, ami az előzőben, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság javaslata 
szerint.  
 
Dr. Novák János képviselő, jogi tanácsnok: 
Teljesen jó a megfogalmazás, ugyanis az egész mondatot kell olvasni. Két oldalról jöhet a 
pályázat, ahogy a jegyzőnő is említette. Jöhet kívülről és belülről. Ha kívülről jön, akkor 
pedagógus álláshelynek kell létrejönni és az mellett jön  a megbízás, ha pedig belülről jött 
akkor a már meglévő, kinevezett pedagógus álláshelyű személyről van szó. Lehet, hogy a 
megfogalmazás nem a legszerencsésebb, de végül is érthető és jogilag pontosan követi a 
jogszabályban leírt jogi normát.  
 
Kimegy az ülésteremből Melsin Valentin képviselő. A képviselő-testület létszáma: 13 fő. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 3. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 3. napirend határozati javaslatát – az Oktatási, Kulturális és Sport 
Bizottság módosításával együtt - 11 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett (egy képviselő 
nem szavazott) elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
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21/2009. (II. 12.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Képviselő-testülete a mellékelt pályázati felhívás jóváhagyásával 

pályázatot hirdet  
 
 Nagyatád Város Önkormányzata József Attila Kollégium igazgatói megbízásának 

elnyerésére.  
 
2.) A képviselő-testület felkéri a polgármestert a pályázat közzétételére.  

Határidő: 2009. február 20. 
Felelős:   Ormai István polgármester 

 
  
4.) Előterjesztés a város iskoláiban 2009/2010. tanévben induló első osztályok számának 

meghatározásáról 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 4. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 4. napirend határozati javaslatát egyhangúlag - 13 igen szavazat mellett 
- elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
22/2009. (II. 12.) számú határozat: 
 
1.)  a) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 

2009/2010. tanévre általános iskolába beiratkozó első osztályosokat 5 csoportban 
helyezzék el, az alábbiak szerint:  

- Nagyatádi Közoktatási Intézmény Bárdos Lajos Általános Iskola és 
Zeneiskola – Alapfokú Művészetoktatási Intézmény: 2 csoport; 

- Nagyatádi Közoktatási Intézmény Árpád Fejedelem Általános Iskola és 
Alapfokú Művészetoktatási Iskola: 2 csoport;  

- Nagyatádi Közoktatási Intézmény Babay József Általános Iskola és 
Sportiskola: 1 csoport. 

 
b)  Az osztálycsoportok szervezése során figyelembe kell venni a megállapított 

körzethatárokat, és az egyenlőtlenségek elkerülése végett 22-26 fős 
osztálylétszámokat kell kialakítani. 

 
c)  Az iskolai beiratkozásokat a döntésnek megfelelően kell megszervezni. 

 
Határidő: 2009. április 30. 
Felelős: Szakályné Pintér Mária főigazgató 

 
2.) A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a 2009/2010. tanévben az Ady Endre      

Gimnázium és Szakközépiskolában megfelelő számú jelentkező esetén egy 5 éves 
gimnáziumi sportiskolai, egy 6 éves gimnáziumi, egy 5 éves gimnáziumi, egy 5 éves 
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szakközépiskolai, egy 4 éves szakközépiskolai, valamint kettő szakképzési osztály 
induljon. Az osztályok indításakor az átlaglétszám elérésére kell törekedni. 

 
Határidő: 2009. április 30. 
Felelős: Dr. Büttnerné Bódy Ágnes igazgató 

 
Bejön az ülésterembe Sasvári Tamás alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 14 fő. 
 
 
5.) Előterjesztés a Nagyatád 68-as számú főút, valamint a 6809. és a 6814. számú 

összekötő utak csatlakozásának körforgalmú csomóponttá történő átépítésére irányuló 
közbeszerzési eljárás megindítására 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az 5. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület az 5. napirend határozati javaslatát 13 igen szavazat, 1 tartózkodás 
mellett  elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
23/2009. (II. 12.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete jóváhagyja a Nagyatád 68-as 
sz. főút, a 6809 sz. Nagyatád-Berzence és a 6814 sz. Nagyatád-Segesd összekötő utak 
csatlakozásának körforgalmú csomóponttá történő átépítésével kapcsolatos 
közbeszerzési eljárás engedélyokiratát, valamint a közbeszerzési eljárás fajtáját és 
menetét, egyben felhatalmazza a polgármestert az engedélyokirat aláírására. 
 
Határidő: 2009. február 13. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
6.) Előterjesztés a Nagyatádi Központi Temető rekonstrukciójára irányuló közbeszerzési 

eljárás megindítására 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 6. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 6. napirend határozati javaslatát egyhangúlag - 14 igen szavazat mellett 
- elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
24/2009. (II. 12.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete jóváhagyja a Nagyatádi 
Központi Temető rekonstrukciójával és új ravatalozó építésével kapcsolatos 
közbeszerzési eljárás engedélyokiratát, valamint a közbeszerzési eljárás fajtáját és 
menetét, egyben felhatalmazza a polgármestert az engedélyokirat aláírására. 
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Határidő: 2009. február 13. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
7.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 

Előadó: bizottságok elnökei 
 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 7. napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 7. napirend határozati javaslatát egyhangúlag - 14 igen szavazat mellett 
- elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
25/2009. (II. 12.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselőtestülete a Nagyatádi Közoktatási 
Intézmény intézményegységeiben és tagintézményében a 2009/2010 tanévre történő 
beiratkozások időpontjait az Oktatási, Kulturális és Sport bizottság 2009. február 10-i 
ülésén a 12/2009. (II.10.) számú határozatában megfogalmazottak szerint jóváhagyja. 
 
2.) A képviselő-testület a bizottság 2009. évi munkatervét a bizottság 2009. február 10-i 
ülésén a 16/2009. (II.10.) számú határozatában megfogalmazottak szerint jóváhagyja. 
 
3.) A képviselő-testület a Nagyatádi Városi Múzeum Fejlesztési Stratégiáját, a Nagyatádi 
Városi Múzeum Közművelődési és Múzeumpedagógiai Tervét, valamint a Nagyatádi 
Művelődési Ház programtervét a bizottság 2009. február 10-i ülésén a 13/2009. (II. 10.) 
számú határozatában foglaltak szerint jóváhagyja. 
 
4.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő- testülete a társadalmi szerveztek, 
kulturális csoportok és sport szervezetek számára a 2009. évi költségvetésben 
meghatározott támogatási összegeket az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság 2009. 
február 10-i ülésén a 15/2009. (II. 10.) számú határozatában felosztottak szerint 
elfogadja. 
 

 
8/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 8/A.) napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 8/A.) napirend határozati javaslatát egyhangúlag - 14 igen szavazat 
mellett - elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
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26/2009. (II. 12.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 
 
8/B.) Tájékoztató a jegyző és a polgármesteri hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 8/B.) napirend határozati javaslatát. 
 
A képviselő-testület a 8/B.) napirend határozati javaslatát egyhangúlag - 14 igen szavazat 
mellett - elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
27/2009. (II. 12.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Polgármesteri Hivatal és a 
jegyző képviselő-testület két ülése között végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót 
elfogadja. 
 

 
9.) Interpellációk, kérdések 
 
Batka Gyula, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Az Ungvári utcából a Somogyi Béla utcára kiérve két bokor zavarja a kilátást. Intézkedést 
kér.  
 
Ormai István polgármester: 
Február 20-ig el fogják végezni a munkát. 
 
Ormai István polgármester megkérdezi Batka Gyula képviselőt és a képviselő-testületet, hogy 
az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Kimegy az ülésteremből Boros Bálint képviselő. A képviselő-testület létszáma: 13 fő 
 
Az interpellációra adott választ  Batka Gyula képviselő, és egyhangúlag – 13 igen szavazat 
mellett  (egy képviselő nem szavazott) - a képviselő-testület elfogadja. 
 
Tátrai Jenő képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A Beregszászi utca és a Bajcsy-Zsilinszky utca elején az aknatető mellett, a lámpánál, az 
Árpád utcában, a Kiszely utcai kereszteződésnél valamilyen formában kerüljön „letömetésre” 
az aszfalt, amíg komoly baleset nem történik azon a szakaszon. A végleges munkálatokig 
valamilyen formában ideiglenesen le kellene zárni, vagy valamilyen formában jelölni a 
veszélyes részt. Olyan mélyek a lyukak, hogy nem lehet megvárni a tavaszi kátyúzási 
munkálatokat.  
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Ormai István polgármester: 
A Dózsa György utcában is van kettő ilyen.  
Felkéri Svégel Gábort a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetőjét, hogy fáradjon a 
tárgyalóasztalhoz.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Három esetben fel fogják szólítani a kivitelezőket, mert az a szakasz nem az ő hatáskörükben 
van. A Kiszely utcában az ősszel történtek aszfaltozási munkák. A Bajcsy-Zsilinszky utcában 
ugyanez a vállalkozó készítette ezeket a munkákat.  
 
Ormai István polgármester: 
Az országos közúton lévő problémák esetében legkésőbb holnap meg kell keresni a 
Közútkezelő Kht.-t. A többinél azonnal meg kell keresni a kivitelezőt, az önkormányzat 
hatáskörébe tartozó részek vonatkozásában pedig a kollégák hozzanak döntést arról, hogy mit 
lehet tenni.  
 
Kimegy az ülésteremből Rákóczy Attila alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 12 fő. 
 
Ormai István polgármester megkérdezi Tátrai Jenő képviselőt és a képviselő-testületet, hogy 
az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Bejött az ülésterme Melsin Valentin és Bakos József képviselő. A képviselő-testület létszáma: 
14 fő 
 
Az interpellációra adott választ Tátrai Jenő képviselő, és 12 igen szavazat és 2 tartózkodás 
mellett a képviselő-testület elfogadja. 
 
28/2009. (II. 12.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri: 
 

1.) A Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda Vezetőjét: 
 

- Az Ungvári utca – Somogyi Béla utca sarkán lévő bokrok megnyesésére a 
biztonságos közlekedés érdekében tegyen intézkedést. 
Felelős: Svégel Gábor irodavezető 
Határidő: 2009. február 20. 
 

- Keresse meg a Közútkezelő Kht-t az országos közúton lévő, 
balesetveszélyes kátyúk aszfaltozási munkálatainak elvégzésére 
vonatkozóan. 
Felelős: Svégel Gábor irodavezető 
Határidő: 2009. február 20. 

 
- Keresse meg a kivitelezőt a Beregszászi utca és a Bajcsy-Zsilinszky utca 

elején az aknatető mellett,  az Árpád utcában a lámpánál, a Kiszely utcai 
kereszteződésnél valamint a Dózsa György utcában lévő kátyúzási 
munkálatok elvégzése vonatkozásában. 
Felelős: Svégel Gábor irodavezető 
Határidő: 2009. február 15. 
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10.) Egyebek 
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
A 2008. december 18-i képviselő-testületi ülésen, amikor a Seres István úr – aki most nincs 
jelen, de talán hallja, vagy nézi a képviselő-testület ülését – bekiabálásaival megakadályozta, 
hogy megkezdje a hozzászólását. Felé egy olyan kiszólással élt, amely szerinte sértette az 
emberi jogokat. Amennyiben ezt így gondolja, természetesen ezt ő nem így gondolta - nem ez 
volt a célja vele – most bocsánatot kér tőle.  
 
Ormai István polgármester: 
Remélik, hogy nem lesz több bekiabálás és nem alakul ki ilyen helyzet, mert azért is elnézést 
lehetne kérni, ha valaki a képviselő-testület ülésére bekiabál.  
 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület ülését 1604 órakor 
bezárja. 

K.m.f. 
 
 

Ormai István 
polgármester 

Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 

 
 
 

 
 
 

Piri Attila 
képviselő 

Tátrai Jenő 
képviselő 

 
jegyzőkönyv hitelesítők 


